
Engestur estrena una nova central i sistema de 
vigilància dels aparcaments municipals

Central antirobatoris 

Centraleta de vigilància d’Engestur, al dipòsit municipal
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Com si de l’escenari d’una pel·lícula policial 
es tractés, una sola sala amb una paret plena 
de pantalles controla el que passa a bona part 
del conjunt d’aparcaments repartits arreu de 
la ciutat. Una inversió de prop de 30.000 eu-
ros ha permès a Engestur donar un important 
salt de qualitat pel que fa a la vigilància dels 
pàrquings que l’empresa municipal gestiona 
i controla a tots els barris de Badalona. Sis 
grans pantalles d’alta qualitat permeten obte-
nir la imatge a temps real d’allò que capten 
unes 400 càmeres de videovigilància reparti-
des entre els 27 aparcaments subterranis que 
controla Engestur, la gran majoria de propie-
taris i residents i no rotatius. El nucli d’aques-
ta guàrdia que cobreix les 24 hores del dia 
es troba ara situat a les oficines del dipòsit 
municipal de vehicles, a tocar de la masia de 

La central de 400 ‘ulls’ 
que vigila la Badalona 
subterrània
Engestur estrena una nova i més moderna seu 
des d’on vigilar els aparcaments de la ciutat

Can Cabanyes, al barri de Lloreda. Igual que 
la ubicació, la renovació i ampliació d’aquest 
sistema s’ha estrenat fa escassos dies. Fins 
ara, la central es trobava al pàrquing de Pom-
peu Fabra, però només constava de dues 
pantalles. Amb la nova inversió, s’ha mul-
tiplicat el material i s’ha millorat el sistema 
general de càmeres. L’ordinador de la centra-
leta, de fet, controla el sistema de domòtica 
de tots els aparcaments. Què vol dir? Que des 
d’aquesta computadora es poden obrir i tan-
car totes les portes d’entrades i sortides, tant 
per a vianants com d’automòbils. En aquest 
sentit, des d’allà es pot realitzar l’atenció al 
client, quan algun usuari té problemes per 
accedir a l’aparcament i té alguna queixa, i el 
personal pot respondre immediatament, sa-
bent, a través de les càmeres, amb qui tracta 

Els robatoris han disminuït des de 2015
El primer semestre de 2016 s’han comptat 24 entrades, 11 menys que fa un any
Més enllà de millorar el servei, l’objectiu 
primer d’aquest pas endavant en la renovació 
del sistema és incidir en els delictes i robato-
ris que es cometen als aparcaments d’Enges-
tur. La nova centraleta posarà les coses molt 
més complicades als lladres. Començant per 
la separació i control dels accessos i sortides 
de tots els aparcaments, la vigilància resultarà 
més efectiva. En el moment que el personal 
del dipòsit vegi moviments estranys, derivarà 
l’incident de forma immediata a Guàrdia Ur-
bana, que enviarà la patrulla més propera a 
realitzar les comprovacions adients. Des de 

l’estrena del nou espai, de moment no s’ha 
produït cap intent de robatori ni han hagut 
d’utilitzar les càmeres per ‘caçar’ cap furt. I 
així esperen que continuï els responsables de 
la instal·lació, que esperen que el sistema si-
gui un element dissuasiu i preventiu que re-
baixi automàticament les temptatives. La da-
rrera detenció de delinqüents impulsada des 
de la central d’Engestur, encara l’antiga de 
Pompeu Fabra, es produir a finals de maig, 
quan dos individus que assaltaven taxis a 
l’interior d’aparcaments van ser detinguts. De 
fet, els darrers mesos, s’han produït entrades 

a diferents pàrquings de la ciutat en períodes 
breus de temps que han alertat els usuaris, 
sobretot els propietaris de taxis, alguns dels 
quals s’han vist en la mateixa desgraciada 
situació diversos cops els darrers mesos. No 
obstant, les dades apunten cap a un clar des-
cens dels robatoris a l’interior d’aparcaments 
privats a la ciutat respecte de 2015. Pel que 
fa a aquells espais controlats per Engestur, 
el primer semestre de 2015 es van patir fins 
a 35 dies de robatoris, mentre que la xifra, 
aquest 2016, ha baixat fins a les 24 entrades. 
Els pitjors mesos, per norma general, han 

Nova central de vigilància d’Engestur instal·lada al dipòsit municipal

Posar en marxa la nova central i les millo-
res realitzades és només la primera fase 
del projecte total que els responsables 
d’Engestur tenen en ment. La segona, més 
costosa, d’alguns centenars de milers 
d’euros, esperen poder-la aplicar cap a 
finals d’any, si el pressupost ho permet. I 
suposarà un pas de gegant en la video-
vigilància. El proper pas, entre d’altres 
coses, pretén substituir les càmeres més 
antigues i ampliar la seva capacitat de 
connexió d’Internet amb la central perquè 
la imatge arribi amb més qualitat i a temps 
completament real. Però no només això. 
La segona fase contempla l’adquisició 
d’un software de darrera generació que 
tindrà la capacitat d’analitzar allò que gra-
va i avisar si, per exemple, algú es deixa 
una bossa a l’aparcament que el sistema 
no te registrada. Un dels avantatges, ex-
pliquen des d’Engestur, és que a les nits 
es podrà programar perquè avisi als vigi-
lants de qualsevol moviment de persones 
o cotxes que les càmeres captin, i fins i tot 
del so de l’alarma d’algun vehicle.

Sistema de 
reconeixement 
i videoanàlisi

i si està registrat o registrada. Més enllà de 
tecnologia i recursos tècnics, també s’ha fet 
un salt quant a personal. La central compta 
ara amb un mínim de dues persones que 
sempre es troben fent el servei de vigilància. 
Fins fa unes setmanes, l’estació de Pompeu 
Fabra només disposava d’un responsable du-
rant les nit, per exemple, i aquesta persona 
s’havia d’encarregar de diferents tasques, el 
que l’impedia poder prestar el 100% d’aten-
ció a les càmeres.  “És una millora molt gran; 
és molt més còmode, complet i el fet de ser 
dues persones t’allibera i et capacita molt 
més”, apunta un dels nois del personal. Al 
marge del nou sistema per als 27 pàrquings 
que Engestur controla arreu de la ciutat, els de 
Pompeu Fabra i el Viver tenen la seva pròpia 
central de vigilància i personal ‘in situ’.

estat els d’abril i maig, quan al 2015 es van 
produir 11 i 10 entrades, respectivament; tot 
i que aquest 2016 han baixat, també s’han 
lamentat quatre i set robatoris, aquests dos 
mesos. Per aparcaments concrets, la pitjor 
part se l’han endut Enginyer Deulofeu, que el 
passat 2015 va patir sis entrades i, enguany, 
en porta quatre; Sant Mori I-II, que n’acumula 
tres tant al 2015 com al 2016, o carretera An-
tiga de València, que acumula tres enguany. 
Sant Elies, d’altra banda, per exemple, en va 
experimentar cinc el passat any i, de mo-
ment, no n’ha patit cap aquests mesos.
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Audiència pública a La Saluit

en el comunicat. “Em desvinculo govern muni-
cipal, però seguiré vinculat a l’organització de 
Guanyem Badalona”, avança. Aquesta mateixa 
setmana, Guanyem ha tancat el procés de pre-
sentació de candidats per a substituir Aoulad, 
un canvi que volen realitzar “de manera ràpi-
da”. Finalment, serà una comissió institucional 
qui decideixi la nova figura. La plataforma es-
pera escollir el substitut o substituta durant els 
propers dies per tal de que es pugui incorporar 
a la disciplina institucional aquest juliol.

L’organigrama del govern municipal tornarà a 
variar els propers dies després de la renún-
cia del coordinador del Districte 6, Mustapha 
Aoulad, que deixa el seu càrrec. Tot i que la 
formació encara no ho ha fet públic, Aoulad ha 
fet arribar als seus companys una carta ober-
ta en la que explica els motius i s’acomiada. 
“Ha arribat el moment d’anunciar-vos la meva 
decisió de fer un canvi a nivell professional 
acceptant una altra feina en un altre municipi”, 
explica el coordinador de la zona de Sant Roc 

El coordinador del districte 
6 deixa el govern
Guanyem ja busca un substitut

Assemblea de Guanyem Badalona

Badalona destinarà més de dos milions d’euros 
a millores del polígon sud
El projecte contempla millores d’asfaltat, il·luminació i tecnologia

Un dels principals carrers del polígon sud

L’Ajuntament de Badalona i l’Àrea Metropo-
litana de Barcelona invertiran més de dos 
milions d’euros per millorar i modernitzar el 
polígon Badalona Sud. Aquest projecte pre-
veu actuacions per renovar infraestructures 
i serveis i inclou accions de manteniment 
del polígon com la rehabilitació d’una part 
de l’asfaltat i la millora de la senyalització. 
També es faran actuacions “smart city”, 
com ara la instal·lació de fibra òptica, di-
ferents punts d’accés Wi-Fi i sis sensors de 
contaminació. De caràcter mediambiental, 
inclourà la millora de l’enllumenat públic 

amb més de 300 punts de tecnologia Led. 
El total de la inversió d’aquest projecte és 
de 2.140.987 euros de la qual un 30% serà 
cobert per l’Ajuntament de Badalona i un 70 
% per l’Àrea Metropolitana de Barcelona en 
el marc de la segona convocatòria de sub-
vencions del Programa de millora d’infraes-
tructures i de competitivitat de polígons 
industrials i àrees d’activitat econòmica de 
l’AMB. A aquesta inversió se li suma la de 
dos projectes privats d’eficiència energèti-
ca. Els treballs s’executaran durant el 2017, 
segons ha explicat el regidor de Promoció 

Econòmica, Àlex Mañas. 

La meitat de les empreses exportado-
res de Badalona
Badalona és la setena ciutat de Catalunya 
en nombre d’empreses i el polígon Sud és 
un dels més importants de l’àrea metropo-

litana. Amb prop de 500 empreses i uns 
6.300 treballadors, el 45% de l’ocupació 
que genera encara ho fa el sector industrial. 
A més, al polígon Sud s’hi ubiquen la meitat 
de les empreses exportadores de Badalona 
i la majoria de les empreses més avançades 
tecnològicament.
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Tres vehicles destrossats dormen al dipòsit municipal des de fa unes setmanes

Vidres i llunes trencades, cops i 
rodes punxades. Aquest és l’es-
tat de tres vehicles que des de fa 
dies dormen al dipòsit municipal 
i que són la materialització de la 
venjança pel darrer tiroteig que va 
posar l’ai al cor al barri de Sant 
Roc, fa cosa d’un mes. Els ulls 

Cotxes rebentats i amb les rodes punxades: 
venjança entre famílies pel tiroteig de Sant Roc

dels cossos de seguretat estaven 
ben oberts els dies posteriors per 
no haver de lamentar cap situació 
desastrosa. Es van trobar armes, 
es van detenir algunes perso-
nes abans que cometessin cap 
agressió i es van derivar algunes 
entrades judicials a diversos do-

micilis del barri. Més enllà d’això 
i d’una atenció constant invisible, 
Badalona no havia patit cap epi-
sodi més a conseqüència d’aquell 
tiroteig. Com a mínim que es fes 
públic. El 19 de juny, un moviment 
de persones molt important al ba-
rri va mobilitzar Mossos d’Esqua-

dra, fins i tot l’ARRO, i Guàrdia 
Urbana, que van haver d’intervenir 
per rebaixar la tensió. Es van atu-
rar diferents cotxes que marxaven 
de Sant Roc, a l’alçada del barri 
de La Salut, i allà es van detenir 
dues persones i se’n va denunciar 
25 més. Es tracta d’uns fets que ja 
es van fer públics i en el que les 
persones detingudes portaven un 

Cotxes afectats, al dipòsit municipal

Tot plegat formaria part de la 
venjança que es va desprendre 
arran del tiroteig a mitjans del 
mes de juny. Uns incidents, 
però, que des de llavors semblen 
dormir en una calma tensa, més 
enllà de la investigació que els 
Mossos d’Esquadra mantenen 

oberta i l’atenció constant de 
les autoritats, tant municipals 
com policials. Algunes fonts 
asseguren que la situació s’està 
normalitzant amb el pas de les 
setmanes i esperen que continuï 
remetent, tot i la creixent activitat 
al carrer que acostuma a com-

arma de foc. No obstant, a més de 
tinença d’armes, el grup va ser in-
terceptat per haver assaltat i atacat 
tres cotxesEls tres vehicles, que 
en principi serien propietat de la 
família atacant durant el tiroteig, 
van quedar totalment destrossat i 
van haver de ser retirats al dipòsit 
policial. Totes les denunciades i 
detingudes tindrien vinculació 

Investigació oberta
LA SITUACIÓ DE TENSIÓ ES NORMALITZA

Estancada la recollida en un 33% a l’AMB, la UE espera arribar al 50% el 2020

L’Àrea Metropolitana de Barcelona 
(AMB) i els ajuntaments metropo-
litans han iniciat una campanya 
per tal de fer arribar als ciutadans 
la necessitat de reciclar correcta-
ment els residus. Amb aquest ob-
jectiu, s’han posat en marxa una 
sèrie d’actuacions de proximitat 
en 28 dels 36 municipis metropo-
litans, entre ells Badalona.

La particularitat amb relació a les 
campanyes convencionals és que 
aquesta comptarà amb un grup de 
144 informadors de carrer, orga-
nitzats per parelles, que interac-
tuaran directament amb els ciu-
tadans al peu dels contenidors de 
recollida selectiva, informant-los 
i donant-los consells sobre com 
millorar el seu reciclatge. Aques-
ta mena d’accions asseguren alts 
nivells de cobertura i de noto-
rietat. De fet, més d’una desena 
d’aquests informadors ja són pre-
sents arreu del territori badaloní 
des de fa alguns dies.

Aquest tipus de campanya té 
diferents antecedents: els anys 
2013 i 2014 l’AMB va fer diverses 
actuacions similars. Entre l’agost 
del 2013 i el març del 2014, es 
van col·locar informadors en 
alguns supermercats de 33 mu-
nicipis metropolitans, per donar 
consells sobre la recollida selec-

Campanya a peu de contenidor 
per millorar la recollida selectiva de residus

Contenidors de recollida selectiva, a Badalona

Plans d’ocupació

LA CAMPANYA DÓNA TREBALL A 14 ATURATS 
DE LLARGA DURADA A BADALONA

Aquesta campanya també actua 
com un pla d’ocupació, ja que 
servirà perquè els 144 infor-
madors, 14 només a Badalona, 
després d’una formació espe-
cífica, puguin reinserir-se en el 
mercat laboral durant 4 mesos. 
En aquest sentit, el perfil de les 
persones que participaran en la 
campanya és el d’aturades de 
llarga durada. 

A l’hora de formar les parelles 
d’informadors també s’ha tingut 

en compte la realitat de cada 
municipi. Per exemple, entre 
les 144 persones es compta 
amb representants de totes les 
ètnies, ja que en zones amb 
xifres d’immigració més eleva-
des, el fet que l’informador i el 
ciutadà pertanyin a la mateixa 
cultura ajudarà a aconseguir 
que el missatge es transmeti 
de manera més efectiva, i su-
marà per a la campanya, a més 
de cobertura i notorietat, grans 
nivells d’afinitat.

tiva. En aquell cas es va aconse-
guir informar 296.000 persones, 
aproximadament el 10% de la 
població dels municipis de la 
campanya. Més tard, els mesos 
d’octubre i novembre del 2014, 
en col·laboració amb Ecoembes, 

es va fer una prova pilot al dis-
tricte de Sant Martí, a Barcelo-
na, ja a peu de contenidor, i es 
va aconseguir una millora de 7 
punts en les taxes de reciclatge a 
la zona, després d’haver informat 
més de 18.000 persones.

La campanya, amb el missatge 
principal “Jo reciclo la meva ciutat / 
poble / barri”,  es duu a terme amb la 
total col·laboració dels ajuntaments 
dels 28 municipis implicats, i està 
finançada pels Sistemes Integrats 
de Gestió (SIG) Ecoembes i Ecovi-

drio. El total de les accions compta 
amb un pressupost de 1.199.295,56 
euros. En el cas de Badalona, la ini-
ciativa va ser engegada a finals de 
juny i s’allargarà fins a mitjans de 
setembre, sempre els dies labora-
bles durant les tardes.

Informadors de la campanya
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Després de Barcelona, Badalona tindrà un espai propi on tractar temes amb el Govern

A partir d’aquest mes de juliol, 
Badalona estrenarà un espai de 
diàleg directe i bidireccional 
amb la Generalitat de Catalunya. 
Serà la segona taula mixta que 
el govern català compartirà amb 
una ciutat catalana després de 
Barcelona, que va reunir la seva 
fa uns dies.
Durant la visita del president 
Carles Puigdemont a Badalona, 
l’executiu de Dolors Sabater va 
demanar el compromís d’im-
pulsar aquest òrgan, en el que 

Badalona, segona ciutat 
que compartirà taula mixta amb la Generalitat

la localitat podrà transmetre de 
forma directe a la Generalitat les 
seves reivindicacions i necessi-
tats.
En principi, la convocatòria de 
la taula, que també ha demanat 
L’Hospitalet de Llobregat com a 
segona ciutat més gran de Ca-
talunya, es podria produir en les 
properes dues setmanes. A par-
tir d’aquest moment, Badalona 
tindrà un espai propi i periòdic 
on intercanviar polítiques amb el 
govern català. Visita del president Puigdemont a Badalona

La inversió podria arribar a ser d’uns 35.000 euros
Mesos, crítiques i compromisos 
després, Badalona va iniciar fa 
uns dies el procés de compra d’un 
paquet de noves armilles antibales 
per als agents de la Guàrdia Ur-
bana. L’Ajuntament ha realitzat la 
publicació del contracte de licitació 
per a l’adquisició d’una vuitantena 
de peces, tal i com s’havia com-
promès a finals del passat 2015.
La inversió prevista inicialment per 
part del Consistori, segons el plec 
de condicions, és d’uns 35.000 
euros -amb IVA-. Si no hi hagués 
cap imprevist i es compleixen els 
terminis marcats a la publicació 
oficial, el nou material podria estar 
en mans del cos policial aquesta 
mateixa tardor.
L’encàrrec arriba mesos després 
del que s’havia compromès a la 

L’Ajuntament inicia la compra 
de 80 armilles antibales

darrera sectorial de Guàrdia Urba-
na, a finals de 2015. El Sindicat 
de Funcionaris de Policia, un dels 
més insistents des de fa anys amb 
la renovació de les actuals armilles, 
desfasades i  multipersonals, va 

Foto d’arxiu

Un estiu més torna la Ruta de la 
Tapa promoguda per l’empresa San 
Miguel. Després de quatre edicions 
la ruta s’anomenarà “Food Explo-
rers de Ruta”. La ruta començarà 
aquest mateix divendres, 15 de ju-
liol, i s’allargarà fins al 24 de juliol. 
Aquest any, una trentena de bars i 
restaurants de Badalona, repartits 
per la ciutat, oferiran una tapa i un 
quinto per poc més de 2 euros. Una 

de les novetats d’aquesta edició 
passa per la incorporació d’un xef 
que ha ajudat als restauradors per 
crear les seves tapes. El xef també 
puntuarà les tapes presentades. A 
través d’una aplicació de mòbil, els 
consumidors podran puntuar els 
millors plats. La tapa guanyadora 
de Badalona competirà més en-
davant dins d’un concurs a nivell 
català.

Una trentena de 
locals participen a la 
Ruta de la Tapa

reivindicar un cop més la compra 
d’un nou lot i des de l’Ajuntament 
es van comprometre a complir-ho 
durant el primer tram de 2016. 
Uns mesos més tard, les armilles 
arribaran a la comissaria.

Visita del president Puigdemont a Badalona
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Desarticulat un pis de venda de droga 
a Pomar amb armes de foc i armes blanques
Els Mossos d’Esquadra van detenir tres persones

Material incautat / Mossos

El barri de La Salut es va endur a finals de 
la passada setmana un petit ensurt arran 
de l’explosió d’un aparell elèctric en un pis 
del carrer de Nàpols, a tocar del passeig de 
La Salut. L’incident va provocar un incendi 
a l’immoble que va arribar a cremar un pis 
sencer i a afectar els pisos superiors. Arran 
dels fets, van resultar ferides lleus quatre 
persones: dos menors que hi eren al pis; 
una veïna, menor, del pis superior, que va 
inhalar fum; i un bomber. Policies i bom-

estat intencionat o es tracta d’un accident. 
Els Serveis d’Emergència s’hi van desplaçar 
ràpidament, juntament amb bombers, Mos-
sos i les policies locals, que van acordonar 
la parada de metro. El SEM va aconseguir 
atendre l’afectat en un estat molt greu però 
viu i el va traslladar a l’hospital del Can Ruti, 
on va ser operat. Aquest dijous havia acon-
seguit superar les primeres hores crítiques.

Un noi de 36 anys ha estat atropellada pel 
metro aquest dimecres al vespre a l’estació 
d’Artigues-Sant Adrià, a la frontera entre les 
localitats de Badalona i la del Besòs. Tes-
timonis afirmen que l’home s’hauria tirat 
a les vies abans del pas del comboi, i tot 
apunta a que s’hauria tractat d’un suïcidi 
que va quedar afortunadament en tempta-
tiva, però les autoritats no confirmen si ha 

Un veí rescata a dos nens 
atrapats per un incendi 
a La Salut

Atropellat al metro 
un noi de 36 anys
Van aconseguir salvar-li la vida

Els Mossos d’Esquadra de Badalona van 
desmantellar un punt de venda de cocaïna 
a un pis del barri de Pomar de Badalona la 
passada setmana. La operació es va sal-
dar amb la detenció, el mateix dia, de tres 
persones, un matrimoni i la mare de l’ho-
me, com a  presumptes autors d’un delicte 
contra la salut publica en la seva vesant 
del tràfic de drogues i per tinença d’armes 
i explosius. Els detinguts tenen 29, 27 i 52 
anys d’edat, són de nacionalitat espanyo-
la i veïns de Badalona. La investigació es 
va iniciar el passat mes de maig quan els 
agents van tenir coneixement de la existèn-
cia d’un pis a Pomar des del qual s’estaria 
efectuant venda de cocaïna. En pocs dies 
es va poder constatar que efectivament es 
produïa una important afluència a aquest 
domicili de consumidors. El cos policial va 
realitzar les entrades judicials al pis on es 

produïa la venda i al domicili dels implicats, 
que es trobaven molt a prop, el passat dia 
7. Van intervenir diferents objectes i indicis 
relacionats amb el tràfic de drogues com 
15 grams de cocaïna, 40 grams de haixix, 
balances de precisió, diverses substàncies 
utilitzades pel “tall” i preparació de les do-
sis de cocaïna, i altres indicis relacionats 
amb la preparació i venda de la droga.
 
Gran varietat d’armes blanques i de foc
També es van trobar tres armes de foc tipus 
escopetes amb gran quantitat de cartutxos, 
un arma de foc simulada, i una gran quanti-
tat d’armes blanques de diferents tipus: es-
pases, katanes, matxets, ganivets, navalles. 
A més, es van intervenir prop de 30.000 
euros en efectiu, presentats en bitllets pe-
tits de 5, 10, 20 i 50 euros majoritàriament. 
Els detinguts, amb diversos antecedents per 

fets similars, van passar a disposició judi-
cial el passat 9 de juliol. El jutge va decretar 

llibertat amb càrrecs per tots tres a l’espera 
de judici.

bers van acudir per controlar la situació.
La tragèdia, no obstant, podria haver estat 
pitjor. Abans de l’arribada dels bombers, 
un veí va veure que els dos menors del pis 
incendiat, de 8 i 5 anys, es trobaven sols 
al balcó, arraconats pel foc. Llavors va de-
cidir accedir a l’immoble i rescacatar-los, 
tal i com van confirmat les autoritats. Els 
bombers van rescatar un altre veí que 
havia quedat atrapat a la part superior de 
l’edifici.

Els bombers atenen un company afectat pel fum 

Els serveis d’emergència envolten la parada

L’estat d’alguns carrers acostuma a ser un 
motiu recorrent de debat i crítiques polí-
tiques a Badalona, però aquesta setmana 
l’objectiu dels comentaris ha estat la repa-
ració d’un d’aquests carrers. O com a mínim 
allò que volia ser una reparació. Es tracta de 
l’asfaltat del carrer Mossèn Anton, al barri 
del Centre, on el desgast havia provocat 
que fins i tot es veiessin les llambordes de 
pedra sota el ciment modern. L’Ajuntament 
va dur a terme una actuació provisional que 
va despertar crítiques a les xarxes socials, 
algunes més dures i altres amb un toc d’hu-

amb els col·lectius que atenen. La Fundació 
també posa a disposició d’algunes entitats 
part del seu patrimoni per a desenvolupar-hi 
activitats d’atenció social o per ubicar-hi es-
pais funcionals, com ara amb Aspanin, Si-
que, ISIL, AFFAMEBAN, la Caseta del Bisbe 
Carrera, el Taller Sant Isidre o la Fundació 
Acollida i Esperança, entre d’altres. El pla 
d’acció de la fundació es concreta en quatre 
grans eixos: atenció a les persones grans 
soles o desamparades; suport a infants i 
joves en risc; ningú sense menjar o sostre, 
i inserció laboral per als col·lectius febles.

La Fundació Roca i Pi  presenta aquest 15 
de juliol la renovació del seu compromís 
amb 22 entitats de diferents barris del Bar-
celonès Nord,  amb les quals signarà els 
convenis d’enguany. L’entitat col·labora amb 
totes elles en diferents activitats adreçades 
a col·lectius en risc d’exclusió social. L’ob-
jectiu es compartir eixos estratègic del pla 
d’acció de Roca i Pi. Aquesta col·laboració 
es basa en aportacions econòmiques de la 
Fundació Roca i Pi a les entitats. La finali-
tat és reforçar i consolidar la tasca que fan 
aquestes organitzacions al seu territori o 

Un irònic tuit del PSC 
fa que el govern arregli 
un “nyap” d’asfaltat

Roca i Pi renova 
el seu compromís amb 
entitats del Barcelonès Nord

mor. Una d’elles va ser la del portaveu del 
grup municipal del PSC, Rubén Guijarro, 
que, fent una sarcàstica referència a la fa-
mosa sèrie televisiva ‘Game of Thrones’, va 
tildar de “nyap” l’actuació. Altres regidors, 
com ara el convergent Ferran Falcó, es van 
sumar a la festa durant la jornada.  Hores 
més tard, el Twitter de l’Ajuntament asse-
gurava que s’havia ordenat a l’empresa de 
manteniment posar en ordre l’obra realit-
zada. També el nou regidor d’Espai Públic, 
Francesc Duran, avisava del moviment mu-
nicipal i interactuava amb el propi Guijarro.

Estat del carrer abans i després de la criticada reparació / Rubén Guijarro

Visita de Puigdemont a la Fundació / Roca i Pi
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Can Clarís, 
Front Marítim i Montigalà 
estan de festa

Foto: Toni Aguilar

La plaça Joan Miró acollia el 
passat dissabte l’esperada festa 
del barri de Can Clarís, on cen-
tenars de veïns van fer cua i es 
van aplegar per degustar de les 
milers de botifarres que l’asso-
ciació de veïns va oferir, mentre 
que les alumnes de les classes de 
ball -flamenc, sevillanes i balls 
latins- exhibien el que havien 
après durant tot el curs. La festa 
va finalitzar amb rom cremat i a 

ritme de Remember Music Show, 
un grup que fa fer ballar i recor-
dar cançons des dels anys 60 fins 
als 90. 

Front Marítim
Aquest cap de setmana, el Front 
Marítim estarà de festa major i 
s’iniciarà aquest divendres, 15 de 
juliol, amb un taller de patinatge 
-19h- i una exhibició de Músi-
ca Moderna -22h- des del port. 

Més fotografies

El passat dissabte, 9 de juliol, 
una vintena de comerciants del 
passeig de La Salut i dels seus 
carrers transversals van sortir al 
carrer per apropar-se als clients 
i exposar les seves rebaixes d’es-
tiu, que van iniciar l’1 de juliol 
i s’allargaran fins al 30 d’agost. 
Durant tot el dia, milers de veïns 
varen poder gaudir d’una jorna-
da comercial i festiva amb els 

El passeig 
de la Salut rep 
les rebaixes d’estiu

millors productes rebaixats del 
petit comerç del barri de La Salut, 
com així,  roba, calçats, comple-
ments, joguines, material escolar, 
productes cosmètics i perfums, 
entre altes. D’altra banda, els 
infants van tenir l’oportunitat de 
divertir-se amb inflables, jocs 
gegants, tallers de manualitats i 
de la visita d’alguns personatges 
infantils molt coneguts.
 

Més fotografies

Foto: Toni Aguilar

Dissabte, dia 16, serà el torn de 
la festa de l’aigua durant tot el 
matí al passeig Marítim, mentre 
que a la tarda i al vespre s’oferirà 
una mostra de diversos estils de 
balls, tallers, jocs infantils, volada 
d’estels, xocolatada, correfoc i el 
sopar. La festa finalitzarà diumen-
ge, dia 17, a ritme del Cantaquetx 
-12h- i animacions de salsa -17h- 
al passeig Marítim i inflables al 
barri de la Mora. A més, durant tot 
el cap de setmana s’instal·larà un 
mercat mariner.

Montigalà-Batllòria
Des del poliesportiu del carrer de 
la Ciència, dissabte a les 21h, se 
celebrarà el sopar amb espectacle 
musical i diumenge serà el torn 
de la sardinada -10h-, la festa de 
l’escuma -12.30h-, els pallassos 
-18h- i la cantada d’havaneres 
amb rom cremat -19.30h-.
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La tecnologia davant la percepció
Percepcions. Un concepte habitualment recorregut en 
l’àmbit de la política municipal. Un element que pot 
treure part del sentit a les dades objectives, als núme-
ros, i que respon al costat més sentimental de la ciuta-
dania. De vegades visceral, però destacat factor a tenir 
en compte. Publiquem aquesta setmana el reportatge 
sobre un nou sistema de control estrenat per Engestur 
per augmentar i millorar la vigilància de prop d’una 
trentena d’aparcaments de residents arreu de la ciutat. 
Una d’aquestes accions que acostuma a fer un cop de 
mà en la batalla contra les percepcions negatives, si 
realment està recolzada per una voluntat política forta.
Els darrers mesos, va començar a prendre forma la 
sensació que els robatoris a l’interior d’aparcaments 

privats augmentava amb el pas de les setmanes. El col·lec-
tiu de taxistes es veia particularment perseguit per certs in-
dividus i fins i tot la Guàrdia Urbana va aconseguir detenir 
alguns d’ells. Ens vam interessar per la situació i les dades 
treien la raó a aquest ‘run-run’ que podia veure’s destinat a 
ser tota una alarma a la ciutat: les xifres de robatoris havien 
baixat respecte de l’any passat.
Tot i així, Engestur ens avisava que estaven a punt d’iniciar 
un projecte de millora de la videovigilància que s’aplicaria 
en diferents fases i que suposaria un salt qualitatiu molt 
important. Una mesura presa sobre una taula on hi havia 
millores en les dades, però on la percepció dels usuaris 
podria no correspondre.
El tema de la videovigilància, més enllà de percepcions, 

EDITORIAL

s’ha arribat a plantejar en altres àmbits de la vida quo-
tidiana de Badalona, en espais públics, on suposa un 
debat molt més controvertit que a l’interior d’un aparca-
ment privat. Però, descartable? No és així en el cas del 
parc de Ca l’Arnús, on, com a mínim, sembla haver-hi 
voluntat de col·locar càmeres per evitar vandalisme –que 
es pugui executar la idea o no està per veure-. Per què no 
plantejar-ho,com hem dit altres cops, a punts emblemà-
tics, com ara el Pont del Petroli? Mètode dissuasori per 
evitar una degradació constant per incivisme d’una zona 
molt concorreguda, que probablement ens hauria estal-
via enguany alguna polèmica,com ara la de l’ampolla del 
mono. I desmantellaria visions dramàtiques, sovint sus-
tentades sobre la nostra percepció. 

Tancat per vacances

Dia que passa, patrimoni que es perd

S’acosten les vacances. És aquell moment 
tan dolç de veure que encara treballes, 
però que estàs a punt de llençar el des-
pertador per la finestra. Són aquells dies 
farragosos que costen de passar, però que 
saps segur que tenen llum al final del tú-

Després de tota una vida al costat del mar, 
la Lolín ha acabat convertida en un munt de 
cendres.  L’emblemàtica barca groga i dues 
de les seves companyes, la Maria i la Brisa, 
deixen de ser símbols de la Badalona mari-
nera, tot i la voluntat de l’ajuntament de Ba-
dalona de convertir la platja dels Pescadors 
en espai de record dels oficis del mar. Han 

nel. Les vacances són la recompensa del 
treball de tot l’any. A vegades sobrevalo-
rades, però sovint, molt necessàries. No 
tothom pot gaudir del concepte, ja sigui 
perquè està a l’atur, perquè justament ha 
trobat feina en aquesta època o perquè 
malgrat treballar no té prou diners per fer 
el que voldria.
Als llibres d’història trobem que les pri-
meres vacances, enteses com a descans 
comprès després d’un temps de treball 
existeixen des que els humans es van fer 
ramaders i agricultors. Hi havia èpoques 
en què tenien més feina i d’altres de relatiu 

fet tard. La desídia dels seus propietaris ha 
guanyat la partida a la voluntat de preserva-
ció. De fet, no són els primers  elements del 
patrimoni mariner que es perden a Badalo-
na. Fa un parell d’anys, l’Ajuntament va ha-
ver de descatalogar el conjunt de cases de 
pescadors que hi ha entre el carrer de Sant 
Llorenç i el de Santa Anna. Havien  format 
part del llistat de béns culturals d’interès 
local però el seu estat de deteriorament va 
obligar a treure-les. Els seus propietaris les 
havien descuidat i no l’ajuntament no va ser 
a temps de salvar-les.
El mateix camí segueix l’edifici de l’antiga 
fàbrica Piher. Tot i ser un dels pocs exem-
ples d’arquitectura industrial de meitat 

descans. A l’Europa medieval, les univer-
sitats van començar a fer unes pauses es-
tivals per tal que els estudiants poguessin 
anar a treballar al camp a recollir la collita. 
Aquestes llargues pauses durant l’estiu en 
el sector docent encara es mantenen avui, 
en bona part també, perquè l’atenció dels 
alumnes amb aquesta calor es fa difícil.
I aquí tenim altra vegada si l’escola fa 
massa vacances o no. És l’etern debat de 
voler conciliar la feina, l’escola i el temps 
d’oci. I en aquests dies si no hi hagués 
avis i casals seria difícil mantenir l’equili-
bri. El govern està compromès a impulsar 

del segle XX i formar part del catàleg del 
arquitectònic municipal, les advertències 
de l’ajuntament als actuals propietaris no 
han aconseguit frenar la degradació de 
l’immoble, ocupat per persones que hi 
passen temporades en condicions més que 
precàries. Fins fa uns anys es creia que 
s’havia formalitzat un conveni de cessió a 
l’ajuntament que mai es va arribar a signar i 
un contenciós administratiu interposat pels 
propietaris, el grup Núñez i Navarro, impe-
deix que s’hi pugui actuar.
Tot i que tractar-se d’un edifici de propietat 
municipal tampoc és garantia de preserva-
ció del patrimoni. I si no que ho pregun-
tin als veïns de Bufalà, que han hagut de 

un pla per introduir canvis en la reforma 
horària.  I és que per què es manté l’ho-
rari implantat en la postguerra després de 
75 anys? Franco va imposar que el 16 de 
març de 1940 a les 11 de la nit els rellot-
ges s’avancessin una hora, “considerant la 
conveniència que l’horari nacional marxés 
d’acord amb els altres països europeus”. 
L’objectiu va ser posar l’horari en sintonia 
amb el d’Alemanya, per evitar confusions 
en les accions bèl·liques durant la II Gue-
rra Mundial. Oi que ara això no té cap ni 
peus? Doncs, ja és ‘hora’ que comencem 
a canviar-ho. 

posar-se en peu de guerra per mirar de 
salvar la masia de Ca l’Andal, en un estat 
de lamentable de conservació però, al cap 
i a la fi, un dels edificis amb més història 
del barri. Una plataforma d’entitats reclama 
que pugui acollir un equipament cultural. 
L’Ajuntament els escolta però encara no hi 
ha cap decisió presa. La falta d’acció no és 
nova d’ara. Emparant-se en la falta de diners 
governs anteriors han deixat morir d’inani-
ció elements patrimonials. La torre Codina 
de Canyet va per aquest camí. Es va fer una 
despesa de les arques públiques per com-
prar-la i fa anys que es va  degradant sense 
fer res per evitar-ho. Així, dia que passa, 
patrimoni que es perd. 

Meritxell Ortiz i Vilaseca
Periodista de TV3

Marta Membrives
Periodista de El Punt-Avui
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Duran diu no a la Penya; 
Redondo tampoc accepta l’oferta
El Divina Seguros Joventut rep la negativa dels dos tècnics per substituir Maldonado

La Penya segueix buscant tècnic / ACB

a cinc representants de la Penya: un tèc-
nic ajudant (Dani Miret) i quatre jugadors 
(Dídac Cuevas, Manel Signes, Joel Parra i 
Arnau Parrado). Espanya debutarà a l’Euro-
basket el 12 d’agost, també contra França.

Amb l’arribada de l’estiu, les convocatòries 
de les seleccions inferiors d’Espanya mobi-
litzen a diversos jugadors del Divina Segu-
ros Joventut. Un cop finalitzat el campionat 
del món U19 celebrat a Saragossa, torneig 
jugat per Joel Parra i Pep Busquets, ara 
arriba el torn de les seleccions U20 i U16. 
En la convocatòria definitiva de la formació 
de Juan Orenga hi ha el pivot verd-i-negre 
Óscar Amo (CB Prat). Marc Bauzà, per la 
seva part, quedaria descartat després de la 
concentració que Espanya realitzaria a Pla-
tja d’Aro. El 16 de juliol, la U20 debutarà 
al campionat d’Europa d’Hèlsinki davant 
França. Mentre a la U20 només hi ha un 
representant del Divina Seguros Joventut, a 
la selecció espanyola U16 que lluitarà per 
guanyar l’europeu de Polònia hi trobem fins 

Sis verd-i-negres 
als europeus U20 i U16

Al Divina Seguros Joventut li està costant 
més de l’esperat començar a encaminar el 
projecte de la pròxima temporada. El con-
text d’inestabilitat econòmica que viu l’enti-
tat ja va precipitar la renúncia de Salva Mal-
donado, tècnic que encara tenia un any de 
contracte amb la Penya. Un cop confirmat 
l’adéu del preparador adrianenc, la direcció 
esportiva del Divina Seguros Joventut acti-

varia l’opció de Carles Duran, exentrenador 
del CB Prat i antic ajudant d’Aíto García Re-
neses i Sito Alonso a Badalona. Duran, que 
s’havia desvinculat del València esperant fer 
el salt, decidiria apostar pel projecte del Do-
minion Bilbao Basket i ja ha estat presentat 
a Miribilla. La negativa del tècnic de Vilas-
sar de Mar va ‘obligar’ el Joventut a buscar 
un nou candidat. Paco Redondo, ajudant de 

Óscar Amo jugarà amb la U20 / FEB

Pablo Laso al Real Madrid, passava a ser la 
prioritat del conjunt verd-i-negre, però l’en-
trenador badaloní ha rebutjat la proposta de 
dues temporades que li ha ofert el Divina 
Seguros. A la Penya li està costant trobar un 
nou primer entrenador i ara el club obre un 
període de cerca per tal de trobar el candi-
dat. Les primeres opcions han dit ‘no’. 

Nacho Llovet torna a entrenar ‘a casa’
Després d’anunciar la seva marxa al Rio Na-
tura Monbus, el pivot Nacho Llovet torna-
ria a entrenar a les instal·lacions del Palau 

Olímpic a les ordres de Dani Moreno, fent el 
clàssic treball de post-temporada al costat 
d’altres jugadors. “La decisió de marxar ha 
estat complicada. Crec que suposa un nou 
repte per mi i estic il·lusionat per afron-
tar-lo”, declarava el ja excapità del Divina 
Seguros. L’interior mai podrà retornar del 
tot “al club i a l’afició tot el suport i l’estima 
que sempre m’han transmès”. Per Llovet, el 
moment més complicat de la pròxima tem-
porada serà quan hagi de visitar Badalona. 
“No m’ho vull imaginar. Segur que serà 
emocionalment intens”, afirmava el pivot.

És cert que hi ha molt pessimisme en 
l’entorn de la Penya. La sensació sem-
bla que ara ningú vol entrenar al Joven-
tut o ningú vol jugar-hi. Marxa Salva 
Maldonado, no accepten l’oferta Carles 
Duran ni Paco Redondo, marxa el capi-
tà Nacho Llovet a l’Obradoiro... Però hi 
ha una cosa que és certa: hi ha molts 
entrenadors que matarien per entrenar 
a la Penya. És cert, no és Aíto ni Obra-
dovic però és un club encara important 
a l’ACB. Però el que més m’ha agradat 

Apostar per tècnics de la casa
aquests últims dies és que el club ha fet 
una aposta ferma per tornar a recuperar 
tècnics sorgits del planter com feia anys 
que no passava quan van tenir l’oportunitat 
Pedro Martínez, Alfred Julbe i companyia. 
Només per això ja estic content. Perquè 
hauria estat molt més fàcil i més còmoda 
fitxar un dels noms que sempre surten a 
totes les travesses de qualsevol equip de la 
zona mitja-baixa de l’ACB. I en canvi s’ha 
apostat fort per Duran i Redondo assumint 
els riscos que això podia comportar.

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET

La jugadora badalonina afronta els Jocs de Rio en el millor moment de la seva carrera

Ve de guanyar la millor lliga del 
planeta amb les Minnesota Lynx 
i de quedar-se a les portes de fer 
una temporada històrica amb el 
Nadezhda Orenburg (subcampio-
nat d’Eurolliga i de lliga russa). 
Amb 29 anys i ja molta experiència 
acumulada, a Anna Cruz li arriba 
l’oportunitat de gaudir de la cita 
per excel·lència de l’esport d’elit: 
uns Jocs Olímpics. El 2008, la base 
del Dynamo Kursk seria descartada 
per Evaristo Pérez en l’última con-
centració de la selecció absoluta, 
mentre a Londres (2012) a Cruz 
li tocaria veure l’olimpíada des 
del sofà de casa a causa de la no 
classificació d’Espanya. Ser a Rio 
de Janeiro suposa per la badalo-
nina esborrar de la llista de som-
nis un dels seus grans objectius 
vitals. “Veure’m allà, envoltada de 
tants esportistes que sempre veus 
per televisió, serà espectacular. 
M’agradaria trobar-me a l’Usain 

El somni olímpic 
d’Anna Cruz es farà realitat

Bolt”, relatava la base de Badalona 
a escasses setmanes de posar-se a 
les ordres de Lucas Mondelo. La 
selecció espanyola femenina de 
bàsquet es concentrarà a finals de 
juliol per començar a estudiar els 
rivals de la fase de grups: Canadà, 
Estats Units, Senegal, Sèrbia i Xina. 

El debut del combinat nacional es 
produirà el 7 d’agost, davant la se-
lecció sèrbia. Com la mateixa Cruz 
reconeix, el vestidor d’Espanya arri-
ba a la competició amb la màxima 
ambició possible. “Volem somiar. 
No ens conformem amb participar. 
Aquesta generació és ambiciosa i 
vol pujar al podi. Sabem que serà 
complicat, però ho donarem tot”, 
assegurava en primera instància. 
“No ens tanquem portes a res. 
Penso que tot l’equip ha treballat al 
màxim per arribar fins aquest punt. 
Ens mereixem la classificació pels 
Jocs i intentarem fer-ho el millor 
possible, tot i ser conscients que 
Estats Units i la d’Austràlia són 
superiors”, afegia Cruz tot seguit. 
Parlant sobre la selecció nord-ame-
ricana, l’exterior del Dynamo Kursk 
creu que Espanya pot tenir opcions 
de derrotar el principal favorit a l’or. 
“Les jugadores d’Estats Units són 
molt bones, però també humanes. 

Per guanyar-les necessitaríem un 
mal dia seu i un enorme partit per 
part nostre. No crec que siguin 
d’un altre planeta, ja que cada cop 
hi ha més europees jugant a la 
WNBA”, afirmava Anna Cruz. A la 
base badalonina li agradaria fer un 
bon campionat a Rio i tenir temps 
per poder disputar l’últim tram de 
la temporada amb les Minnesota 
Lynx, vigent campió de la WNBA. 
Aquesta decisió, però, encara s’ha 
de meditar. “Encara estic pensant 
si seré capaç de combinar les dues 
coses: anar als Jocs Olímpics i ju-
gar l’últim tram de la temporada de 
la WNBA. És cert que li he donat 
més prioritat a la selecció espan-
yola, sobretot perquè mai he viscut 
una experiència olímpica i m’agra-
daria fer-ho bé”, relatava. En relació 
al virus del Zika, el gran maldecap 
de tots els esportistes en aquesta 
edició dels Jocs, Cruz es mostra 
relaxada. “L’únic que ens han dit és 

que si alguna té la intenció de que-
dar-se embarassada en un o dos 
anys és una mica perillós viatjar 
cap allà”, manifestava la base de la 
selecció.
 
Nous horitzons professionals
A banda de l’il·lusionant repte que 
suposa per Anna Cruz anar a Rio, 
a partir de la pròxima temporada 
la badalonina també afrontarà un 
nou horitzó professional a nivell 
de club. Cruz deixa el Nadezhda i 
fitxa pel Dynamo Kursk, club que 
ha signat Mondelo com a coach 
principal. “Vull fer un pas més en 
la meva carrera esportiva. En teoria, 
el Dynamo és un equip millor i el 
projecte és atractiu. Crec que era el 
moment de tancar una etapa de tres 
anys a Orenburg i canviar d’am-
bient”, assegurava la base. A base 
de treball i dedicació, Anna Cruz 
s’ha consolidat com una de les re-
ferents del bàsquet europeu.

Cruz, preparada pels Jocs de Rio 
/ B.López
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Joan Carles Navarro: 
“L’estadi hauria d’estar acabat 
a final de novembre”
L’arquitecte, i director de les obres, de l’Esta-
di Municipal de Badalona, Joan Carles Na-
varro, parla clar i no defuig cap pregunta. En 
aquesta entrevista amb el Diari de Badalona 
explica amb detall en quin punt  es troba la 
construcció de la que ha de ser la nova casa 
del CF Badalona i assegura que el final de les 
obres es podrà avançar unes setmanes.  

- Anem bé? Les obres de l’estadi s’es-
tan duent a terme en els terminis pre-
vistos? 
- Doncs sí. A tota pastilla.  

- Ho estan fent amb especial pressa? 
Tenen consignes d’acabar al més aviat 
possible? 
- Des de l’inici de les obres estem treballant 
amb un pla molt ajustat i molt optimitzat. I 
l’estem seguint. Més no es pot córrer.  

- Si li pregunto quan estarà acabat 
l’estadi, m’ho dirà? 
- Clar! Sense la urbanització exterior, que 
encara està pendent de licitació i, per tant, 
no puc saber de quina manera s’adaptarà al 
pla global, ho hauríem de tenir llest a final 
de novembre. Quedarà pendent la feina de 

la posada en marxa, que dependrà del pro-
grama de gestió que tingui previst l’ajunta-
ment.  

- A final de novembre, doncs, ja s’hi po-
drà jugar a futbol? 
- No ho crec. En tot cas, depèn de l’ajunta-
ment.  

- Però quan entreguin l’obra, s’hi ha de 
poder jugar... 
- L’obra s’entregarà acabada... Però insis-
teixo: dependrà de com l’ajuntament deci-
deixi la gestió del camp.  

- A l’agost, pararan les obres per va-
cances? 
- No! Per res! A l’agost es treballarà al màxim 
en la marquesina.  

- Fa unes setmanes que ja es pot veure 
l’estructura de la marquesina... 
- I tant! Ja li dic que anem a tope... I amb 
ganes de veure créixer la criatura!  

- Quan preveu que estarà acabada la 
marquesina? 
- Del tot, al mateix temps que la resta de 

l’estadi. Per això podrem acabar al mes de 
novembre. Com que la licitació de les obres 
de la marquesina l’ha guanyat la mateixa 
constructora que fa l’estadi [Ferrovial], hem 
pogut fer adaptacions al procés de l’obra per 
superposar feines que ens permeten guanyar 
aquest parell de mesos.  

- La gespa, serà l’últim que es posarà? 
- Sí. Ho farem en un parell de dies.  

- Hi haurà algun element distintiu del 
club en l’estadi? 
- Aquesta és bona... Li puc dir que el nom 
oficial serà ‘Estadi Municipal de Badalona’. 
Per altra banda, sé que l’ajuntament i el club 
estan negociant les seves coses. Però nosal-

tres no en sabem res.  

- No troba que el nom de l’estadi és una 
mica insípid? 
- De fet, sempre s’ha dit així. Si més no, sem-
pre m’han dit aquest nom. Fa poc, per poder 
dissenyar l’accés, m’ho van ratificar.  

- Després de tant de temps, quan acabi 
aquesta feina es farà soci del Badalo-
na? 
- [Riu] Espero que em facin soci honorari o 
alguna cosa així! Amb la feinada que ens està 
donant... Estem encantats, han estat molts 
anys de vinculació a aquest projecte i, tot i 
que ja hem fet unes quantes obres de gran 
importància a la ciutat, aquesta és especial. 
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Els clubs de la ciutat celebren una roda de premsa i denuncien la seva precària situació

Mala il·luminació, extintors cadu-
cats, desfibril·ladors inexistents, 
manteniment deficient i un conveni 
marc pendent de redacció des de fa 
més d’un any. Segons ells mateixos 
manifesten, els clubs de futbol de 
Badalona estan al límit i han deci-
dit passar a l’acció. Aquesta set-
mana, representants de la majoria 
d’entitats de la ciutat convocarien 
una roda de premsa a Montigalà 
per donar suport a l’Associació de 
Clubs de Futbol de Badalona. El 
Lloreda, el Pere Gol, el Sistrells, el 
Bufalà, la Unificació Llefià, el CF 
Badalona i la junta de l’Associació 
oferirien una demostració d’unitat i 
tornarien a lamentar les condicions 
amb les quals han de conviure. La 
problemàtica, ja existent amb go-
verns anteriors i “agreujada en els 
últims temps”, és ben senzilla: la 
redacció d’un nou conveni comú 
que reguli l’activitat futbolística de la 

El futbol badaloní 
s’alça i anuncia mobilitzacions

ciutat s’està eternitzant, context que, 
segons manifesten les entitats, ge-
nera contratemps en el manteniment 
de les instal·lacions esportives i en 
la regulació del sistema de bars. Al 
llarg de la roda de premsa, els re-
presentants dels clubs llegirien un 
comunicat i relatarien tot el procés 
de cinc reunions mantingudes amb 
l’Ajuntament (algunes anul·lades) 

que s’ha seguit per redactar el nou 
conveni. El document, segons 
anuncia el comunicat, havia d’estar 
acabat “abans de finalitzar el 2015”. 
Durant la compareixença feta davant 
la premsa, les demandes fetes pels 
clubs serien ben clares: volen un 
tracte igualitari i que s’actualitzi la 
normativa vigent. “Hi ha clubs que 
paguen despeses d’instal·lacions i 

d’altres que gestionen ells mateixos 
els camps. Això genera una situació 
de desigualtat. A més, hi ha entitats 
que tenen bar i d’altres que no”, 
s’afirmava al llarg de la roda de pre-
msa. A més, segons els membres de 
l’Associació de Clubs, “l’estat de les 
instal·lacions és lamentable, ja que 
no hi ha el manteniment suficient”. 
En aquest sentit, les directives dels 
equips demanen que, si les briga-
des de l’Ajuntament són insuficients 
per abraçar tots els problemes dels 
camps, caldria establir un conveni 
amb una empresa per escurçar els 
terminis de solució de les incidèn-
cies. Després de completar una ex-
posició general de la situació, seria 
el torn pels exemples concrets del 
dia a dia; situacions que expliquen 
quina és la realitat que han d’afrontar 
els jugadors i les directives de tots 
els equips. Moltes de les calderes 
dels camps no funcionen correc-

tament, alguns clubs tenen proble-
mes de subministrament d’aigua 
i la majoria (excepte el CF Bufalà) 
no compten amb desfibril·lador. El 
Lloreda, per exemple, veu com el 
seu camp “està il·luminat de forma 
deficient amb els fanals antics que 
hi havia al Municipal de Llefià”. A 
més, el club presidit per José Es-
cribà té “vestidors sense portes”. El 
Sistrells, per la seva part, es queixa 
“d’extintors caducats”, mentre que el 
Bufalà té problemes eterns amb “una 
caldera avariada que ens va arribar 
del Lloreda”. Aquests són només 
alguns exemples del gran llistat de 
queixes i lamentacions manifestats 
pels clubs al llarg de la roda de 
premsa celebrada a Montigalà. Per 
acabar, l’Associació anunciaria que, 
a partir del setembre, està disposada 
a mobilitzar les 5.000 fitxes de juga-
dors que disposa i a totes les seves 
famílies per pressionar el govern. 

Protesta conjunta dels clubs / B.López.

“Estem anant a tota 
pastilla... I amb ganes 
de veure créixer la 
criatura. Més no es pot 
córrer”

“Hem fet unes 
quantes obres de 
gran importància a la 
ciutat, però aquesta és 
especial”

Vuit jugadors, dos d’ells juvenils, 
per començar la pretemporada

Manolo González / Foto: Eloy Molina

El Badalona continuava sense anunciar 
cap nova incorporació en el moment de 
tancar aquesta edició. Per tant, si no hi 
ha cap novetat abans de dilluns, els fut-
bolistes amb els quals comptarà Manolo 
González per iniciar la pretemporada són 
José Miguel Morales, Fran Grima, Toni 
Lao, Sergio Maestre, Enric Pi i Rubén 
Canelada, a més dels juvenils Sergio 
Bermúdez i Éric Latorre. Els entrenaments 
tindran lloc a la Travessera de Montigalà 

i començaran, com ja vam anunciar, el 
dilluns 18 de juliol a la tarda. Durant la 
primera setmana, dimarts i dimecres les 
sessions seran matinals, dijous i diven-
dres hi haurà doble sessió, mentre que 
dissabte l’equip s’entrenarà només al 
matí. Abans d’engegar la competició ofi-
cial a Castelldefels, amb la primera eli-
minatòria de la copa Catalunya, l’equip 
escapulat jugarà un amistós al Municipal 
de la Verneda davant del Júpiter. Serà di-

mecres 27 de juliol, a dos quarts de vuit 
del vespre. Hi haurà un segon amistós, 
després del Torneig d’Històrics, al Muni-
cipal Les Fontetes davant del Cerdanyola, 
el dijous 11 d’agost a les vuit del vespre. 
Per altra banda, dos dels jugadors des-
cartats per Manolo González, Alberto Ca-
rroza i Pablo Morgado, han trobat equip. 
El primer tornarà al Sant Andreu, per ju-
gar a tercera divisió. El segon ha fitxat pel 
Mérida, del grup quart de segona B.
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Sònia Oliveras: “Volia donar un cop de mà 
i lluitar pel futur del Club Nàutic Bétulo”
És la primera presidenta de la història del club i cap visible del procés de renovació

Foto: Bernat López

La nedadora de Badalona ha quedat convo-
cada per disputar cinc proves individuals 
i un relleu. Com era d’esperar, Mireia Bel-
monte serà la nedadora espanyola que més 
proves disputarà als Jocs Olímpics de Rio 
de Janeiro. La subcampiona olímpica entra 
en la darrera fase de la preparació, després 
de molts mesos entrenant sense descans. 
La Federació Espanyola de Natació ja ha fet 
pública la convocatòria de nedadors que 

El passat diumenge, 10 de juliol, unes 600 
piscines d’arreu de Catalunya, i entre les quals 
la del Club Esportiu Mas Ram de Badalona es 
va capbussar, com cada any, en la campanya 
‘Mulla’t per l’Esclerosi Múltiple’, que té com a 
objectiu millorar la vida de les persones i, a la 
vegada, recollir fons econòmics per la recerca 
contra aquesta malaltia que afecta a 7.000 per-

Exigent calendari per 
Belmonte als Jocs de Rio

El Club Mas Ram es mulla 
per l’esclerosi múltiple

Entrevistem a Sònia Oliveras, la primera 
presidenta de la història del Club Nàutic 
Bétulo i cap visible del procés de renovació 
que viu la institució. El CN Bétulo reclama-
va canvis i, després de la renovació de la 
seva junta, sembla haver trobat el camí ido-
ni per evolucionar en positiu. Guanyar més 
de 200 nous socis en un any, incrementar 
els ingressos en un 30% i la creació d’un 
dels primers equips de surf formatiu del 
litoral barceloní s’erigeixen com les princi-
pals bones notícies d’una entitat que té un 
enemic clarament definit: el reglament de la 
Llei de Costes.

Des de quan és presidenta del Nàutic 
Bétulo?
Realment fa poc que ho sóc. A l’abril de l’any 
passat  es va fer un canvi total de la directiva. 
Cap dels membres de la junta actual havia 
format part de directives anteriors. Això no 
és gairebé habitual, ja que normalment en 
aquest tipus d’entitats les juntes solen ser 
molts continuistes.
Quin projecte té?
Donar un nou impuls al Bétulo. Tots els clubs 
ens trobem en una situació precària pel tema 
del nou reglament de la Llei de Costes. Sóc 
advocada i volia donar un cop de ma i lluitar 

perquè tots els clubs badalonins puguin tenir 
un futur. També volíem aconseguir ampliar 
la xifra de socis, augmentar els ingressos, 
intentar millorar les instal·lacions i potenciar 
els dos esports principals, la vela i el rem, 
com així impulsar noves modalitats.
En aquest temps, s’han assolit els re-
sultats buscats?
Pel que fa els socis sí que s’ha notat un canvi, 
ja que quan vam arribar, el club disposava 
d’uns 500 afiliats, i ara estem en 750 i hem 
decidit tancar les inscripcions perquè no dis-
posem de més espai.

viatjaran al Brasil. Belmonte lidera la llista 
i està inscrita en un total de sis proves: cinc 
individuals i el relleu de 4x200 metres lliu-
re. Del 6 a l’11 d’agost, la badalonina haurà 
de competir cada dia i en algunes jornades 
pot doblar prova. A banda del relleu, els 400 
estils, els 400 lliures, els 200 estils, els 200 
papallona i els 800 metres seran els desa-
fiaments que Mireia Belmonte afrontarà a 
Rio.

Núm. 536 Del 15/07 al 21/07/2016

sones a Catalunya. Per aquest motiu, centenars 
de persones es van apropar al Club Mas Ram 
per fer una capbussada solidària i nedar uns 
quants metres per contribuir en aquesta lluita i, 
així també, gaudir d’una jornada lúdica i esporti-
va en família. Destacar que amb les aportacions 
que s’estan aconseguint, es podrà construir un 
hospital de dia a Barcelona i a altres municipis.

El club té viabilitat econòmica?
La veritat és que ara ens trobem en  un bon 
moment. Vam iniciar una campanya de cap-
tació de socis bastant important perquè, si 
ens renoven la concessió, ens haurem de 
plantejar millorar les instal·lacions i trans-
formar-les per seguir les normatives actuals. 
Però per fer tot això necessitem recursos.
Es plantegen competir en el surf?
Ens agradaria tenir un equip infantil o cadet per 
participar en aquestes competicions, i a partir de 
l’any vinent començarem a treballar per donar una 
resposta a la bona acollida que ha tingut el surf.

Més fotografies

Només un jugador repeteix i s’ha apostat per la joventut i per gent formada a la casa

El nou projecte del Sant Josep a 
Copa Catalunya ja ha començat 
a caminar. Només segueix un ju-
gador de l’equip de la temporada 
passada, Pedro Cuesta. La resta, 
tot són novetats en un projecte 
renovat i amb jugadors joves per 
treballar pensant a mig termini. 
“No és un equip ni millor ni pitjor 
que el de l’any passat”, assegura 
el tècnic Sergi Vives. “És un pro-
jecte nou iniciat amb moltes ganes 
i perspectives de futur. És un equip 
molt jove però confio molt amb 
seu talent”. El cos tècnic repeteix 
per afrontar aquest nou repte. amb 
un equip pràcticament nou. Per 
això volem conèixer les novetats 
de la mà del seu entrenador.   

Bases: 
Gerard Blat. L’any passat va jugar 
a la lliga EBA amb l’Arenys. Forma 
part d’una de les generacions groc 
i lila més exitoses, la del 97. En la 
seva segona temporada com a sè-
nior aportarà el seu talent ofensiu 
i la seva intel·ligència per dirigir 
l’equip.
David Jimeno. Després de dues 
temporades, torna al club on es 
va formar per ajudar a créixer els 
jugadors més joves amb la seva 
experiència. Destaca per saber 
llegir molt bé els partits i per una 
excel·lent visió per treure contra-
atacs. 

Alers:
Adrià Meruelo. També és de la 
generació del 97 i torna al Sant 
Josep provinent de l’Ubsa. Pot 
aportar una olt bona lectura de joc 
ja que destaca per la bona presa 

El Sant Josep comença un nou projecte 
amb un equip molt renovat respecte l’any 

de decisions, a més de sumar en 
punts i rebots. 
Aly Guelle. És un escolta-aler que 
aportarà intensitat i potència físi-
ca, fet que li permet ser determi-
nant tant en defensa com en atac. 
La temporada passada va jugar al 
Vedruna i és un altre dels jugadors 
de la mateixa generació que torna 
al club. 
Ferran Bagués. Va començar com 
a preinfantil al Sant Josep i ha ju-
gat al Joventut de Badalona fins a 
júnior. La temporada passada va 
jugar amb Gerard Blat a la lliga 

EBA amb l’Arenys. És un escol-
ta-aler que aportarà talent ofensiu, 
visió de joc i tir exterior.
Domingo Serra. També té passat 
groc i lila. Després de dues tem-
porades als Estats Units, estudiant 
i jugant, s’incorpora a l’equip per 
intimidar en defensa, controlar el 
rebot en atac i aportar joc ofensiu, 
ja que pot anotar des de curta i 
llarga distància

Pivots:
Antonio Ruiz. També a la pintura 
estarà present la generació del 

El nou Sant Josep ja s’entrna / Foto: Diari de Badalona

97. L’últim any ha jugat al Santa 
Coloma i torna per ser el referent 
interior, intimidant en defensa i re-
botejant a les dues cistelles.
José Luis Lorente. Procedent de 
l’Ademar, és un ala-pivot amb 
experiència que sumarà tant als 
partits com als entrenaments. A 
més de la seva duresa defensiva 
i bon joc de peus en atac aportarà 
equilibri a l’equip.

De l’equip de l’any passat només 
segueix Pedro Cuesta, que se-
guirà aportant punts i rebots. 

La seva experiència i domini de 
la categoria permetrà fer créixer 
l’equip i accelerar la adaptació i 
progressió dels joves. 

Aposta per gent de la casa
Excepte Lorente, totes les in-
corporacions han passat per les 
categories inferiors del club. A 
més d’una aposta per la gent jove 
la intenció també ha estat  donar 
oportunitats a gent de la casa. El 
tècnic assegura que “és un projec-
te que me’l sento meu, tinc moltes 
ganes d’implicar-m’hi i posar-hi el 
meu estil. El nou projecte del Sant 
Josep ja ha començat a entrenar. 
“Estem concentrats en la nostra 
feina i no ens importa res més que 
la nostra progressió ja que co-
mencem a construir de zero”.
Tot i pensar a mig termini l’equip 
ja està treballant per ser compe-
titiu en una categoria tan exigent 
com Copa Catalunya. Encara que-
da alguna incorporació per com-
pletar l’equip però aquests dies 
abans de l’aturada de vacances la 
feina està centrada en  començar a 
treballar alguns conceptes tàctics  
per poder aprofundir després  en 
la pretemporada. I és que amb 
tantes cares noves, l’equip serà 
diferent també en aquest aspecte 
respecte al de la temporada passar 
per treure tot el profit a les carac-
terístiques de les incorporacions. 
Segons el tècnic, “les sensacions 
son molt bones perquè tots els 
jugadors estan expectants i amb 
moltes ganes d’aprendre i supe-
rar-se. No són conformistes i que 
treballarem per jugar bé a bàsquet 
i tenir un estil propi i reconeixible.
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Segon cap de setmana d’oci i gastronomia

El port de Badalona encara el se-
gon cap de setmana de la IV edi-
ció del festival d’estiu “Les Nits al 
Port” amb atenció a la producció 
cultural pròpia de la ciutat, amb 
dues propostes artístiques dife-
rents. El divendres, 15 de juliol, 
serà l’Escola de Música Moderna 

Orquestres i les entitats 
culturals al Port

de Badalona la que estrenarà es-
cenari al Port, amb la Big Band, 
en la primera part. L’orquestra in-
terpretarà un recull d’arranjaments 
del gran repertori que inclou des 
dels clàssics com Duke Ellington, 
Count Basie i Oliver Nelson fins 
a propostes més contemporànies 

com Bob Mintzer, Maria Schneider 
i una selecció dels arranjaments 
en clau latin jazz del trompetista, 
compositor i arranjador nord-ame-
ricà Michael Philip Mossman. El 
Combo de Latin Jazz, en la segona 
part de la nit,estarà integrat pels 
alumnes que han treballat el reper-
tori al llarg del curs, amb la col·la-
boració d’alguns professors de 
l’Escola. L’endemà, seran entitats 
que promouen la representació 
cultural galega i andaluses les que 
ompliran de música i balls la nit 
de dissabte, 16 de juliol. Els pro-
tagonistes seran els membres de  
l’Agrupació Cultural Galega Aga-
rimos; el grup Sevilleando amb el 
cantaor Alberto; el cor Aromas del 
Rocío de Nuestra Señora de la Es-
peranza; el cors de Flamenco Vivo 
i Raíces de la Esperanza de l’Asso-
ciació Cultural Rociera Andalusa 
Ciudad de Badalona

Aquest divendres a la nit conclou 
el cicle cultural i d’oci ‘Nits d’Es-
tiu a l’Anís del Mono’. Després de 
dos divendres de concerts, els en-
carregats de tancar la programació 
d’aquest juliol seran els integrants 
de Casi el Mejor Trío de tu Vida, 
una formació engrescadora i di-
vertida que conjunta música i veu, 
i que aposta, amb imaginació i 

gracia, per un so mestís carregat 
d’elements del jazz clàssic i de la 
música dixieland. 
Les ‘Nits d’Estiu del Museu a 
l’Anís del Mono’ consisteixen en 
una visita a les instal·lacions de 
l’empresa més emblemàtica de la 
ciutat. Posteriorment es gaudirà 
d’un concert a l’aire lliure mentre 
es pren un refresc

Un trio de jazz 
tanca els concerts a 
l’Anís del Mono

Casi el Mejor Trío de tu Vida

Foto: Marina Badalona

La família Raluy ha fet arribar la 
màgica del circ a Badalona durant 
cinc dies, concretament del 6 al 10 
de juliol, amb la seva gran carpa i 
les antigues, tradicionals i pinto-
resques caravanes que es van ins-
tal·lar a la rambla del Gorg. Tant 
petits com grans van gaudir de la 
nova gira amb nous artistes, inno-
vació, diversió i modernitat, però 
mantenint la tradició de sempre. 

Des del circ Raluy valoren que ha 
estat una molt bona experiència i 
que han marxat molts satisfets 
per la gran afluència de públic. 
Asseguren que molts van repetir 
per veure l’espectacle i d’altres 
que es van quedar amb la il·lusió 
de gaudir-ne, per això no perden 
l’esperança de tornar aviat a Ba-
dalona, sense descartar que sigui 
l’any vinent.

El Circ Raluy deixa 
Badalona amb gran 
afluència de públic

Imatges del Circ Raluy

El terror més fosc triomfa 
al 10è Cryptshow
‘Arcana’, una història bruta i 
fosca, on el terror s’endinsa en 
l’espectador fins remoure’l les 
entranyes, ha rebut el Xè Premi 
Serra Circular en la desena edició 
de Cryptshow Festival. El festival 
de gènere fantàstic i de terror de 
Badalona tanca la seva primera 
dècada amb un balanç molt posi-
tiu i consolidant-se com un dels 

festivals més innovadors del pa-
norama català per les propostes 
paral·leles que ha presentat més 
enllà del cinema. La organitza-
ció ja treballa en l’any vinent, 
una edició en què es vol tornar a 
apostar per propostes novedoses 
per acostar el gènere fantàstic i 
de terror a tots els públics i en 
tots els formats.

La Colla Micaco conquista el 
5de7 a Premià de Mar
Els micacos van tornar el passat cap 
de setmana a Premià de Mar, sego-
na casa dels Castellers de Badalona 
on hi ha actuat durant 15 anys, amb 
objectius de màxims. L’actuació de 
Festa Major amb els Capgrossos de 
Mataró va començar amb el tradi-
cional pilar de 4 caminat per tot se-

guit afrontar el primer repte del dia, 
descarregar per primera vegada en 
aquesta temporada el 5de7. El cas-
tell va pujar tremolós però l’expe-
riència dels badalonins els va per-
metre descarregar-lo amb solvència. 
En segona ronda, encaraven el se-
gon repte del dia: el 7de7, un castell 

de màxima dificultat pel nombre de 
castellers que requereix. El castell va 
pujar lent i es va descarregar sense 
gaires complicacions. Com a últim 
castell, va ser el torn del 4de7 amb 
l’agulla, castell també de gamma alta 
de set que es va descarregar per si-
sena vegada aquesta temporada.
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